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Secretaria 
F/U 
 
Acta de la sessió extraordinària que va dur a terme el Ple, en primera 
convocatòria, el dia 25 de març de 2009  
 
      A la vila d'Arenys de Mar, a les 19.00 h del dia 25 de març de 2009, es reuniren 
a la Casa de la Vila, sota la presidència de l'alcalde, Sr. Ramon Vinyes i Vilà, els tinents 
d’alcalde Sr. Xavier Febrer i Claveras, Sr. Tomàs Salazar i Vela, Sr. Marc Soler i 
Colomer, i els regidors i regidores Sra. Lorena Estrada Ocaña, Sra. Assumpció Balliu i 
Tena, Sr. Jordi Pera i Pi, Sra. Isabel Roig i Casas, Sr. Estanislau Fors i Garcia, Sr. 
Benet Maimí i Pou, Sra. Maria Rosa Dias i Caballé, Sr. Josep Antoni Burcet i Linares, 
Sr. Agustí Massuet i Recolons, Sra. Joana Asensio i Solaz, , Sra. Maria Rosa Zaragoza 
i Juncà i Sr. Lluís Blanchar i Ardèvol. Assistits per la  secretària accidental  de la 
Corporació, Sra. Teresa Icardo i Paredes. Excusa la seva assistència el tinent d'alcalde 
Sr. Joaquim Ponsarnau i Cardelús. I, per tant, amb el quòrum necessari perquè pugui 
tenir lloc vàlidament aquesta sessió extraordinària, en primera convocatòria, segons 
l'ordre del dia prèviament establert.  
 

Abans de començar aquesta sessió l'alcalde diu unes paraules en memòria del 
que va ser regidor i alcalde durant els anys 1979-1987, Sr. Fidel Soler i Mas, i es fa un 
minut de silenci amb motiu del seu traspàs el dia 24 de març de 2009. 
 
 Tot seguit es procedeix, per ordre, a tractar dels assumptes següents: 

 
1.- APROVACIÓ D’ACTA.- Es dóna compte de l’acta de la sessió anterior 

celebrada pel Ple, amb caràcter extraordinari, el dia 25 de febrer de 2009. Coneguda 
aquesta, se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 

 
2.- APROVACIÓ DEL PLA ECONÒMIC i FINANCER 2009-2012.- L’alcalde 

dóna compte de la proposta d'acord sobre l’assumpte enunciat, dictaminada 
favorablement per la Comissió informativa d'Hisenda. 

 
• El regidor Sr. Massuet, en representació del grup municipal de CiU, diu 

que si bé un pla és un instrument que serveix per equilibrar els ingressos i les despeses 
i s’utilitzen de forma habitual, en el cas d’aquest Pla que es presenta, tot i que sembla 
ser correcte, no poden manifestar-hi el seu acord atès que no se n’ha explicat ni 
consensuat el contingut, per la qual cosa s’abstindran. 

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’acorda, per deu vots a favor, 

corresponents als grups municipals del PSC, ERC, ICV, ViA i PP, i sis abstencions, 
corresponents al grup municipal de CiU, l'aprovació del següent: 

 
PRIMER.- Aprovar el Pla econòmic i financer que s’adjunta com a Annex, per tal 

d’ajustar el pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar al principi d’estabilitat 
pressupostària, i que presenta en el Pressupost de l’any 2012 una situació d’equilibri en 



 
  
 
 
  

2

ascendir la suma dels Capítols I a VII d’Ingressos a 17.948.828€ i I a VII de Despeses a 
17.909.049€. 

 
SEGON.- Comunicar-ho al Departament d’Economia i Finances de la Generalitat 

de Catalunya. 
 
TERCER.- Publicar, a efectes exclusivament informatius, el Pla econòmic i 

financer al Butlletí Oficial de la Província. 
 
3.- APROVACIÓ DEL CONVENI SOBRE OCUPACIÓ DE TERRENYS PER 

FECSA-ENDESA.- L’alcalde dóna compte de la proposta d'acord sobre l’assumpte 
enunciat, dictaminada favorablement per la Comissió informativa d'Urbanisme. 

 
• El regidor Sr. Blanchar en representació del grup municipal del ViA, diu 

que hi està a favor ja que és una bona proposta separar aquestes ET dels equipaments 
existents. 

 
• El regidor Sr. Massuet en representació del grup municipal de CiU diu que 

també consideren una millora el desplaçament d'aquestes ET, per la qual cosa hi 
votaran a favor. 

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’acorda per unanimitat: 
 

Aprovar el conveni de cessió per a l'ocupació de terrenys adscrits al sistema 
local de comunicació i al sistema de protecció de rials, per instal·lar tres (3) centres de 
transformació d'energia elèctrica i de constitució de servitud de pas sobre aquests 
terrenys, a favor de l'empresa FECSA-ENDESA DISTRIBUCIÓN ELÈCTRICA, al sector 
Bareu Paraiso (Pla Parcial-14). 

 
4.- ESTABLIMENT DEL SERVEI PÚBLIC MUNICIPAL RÀDIO ARENYS, 

MITJANÇANT UNA EPE.- L'alcalde dóna compte de la proposta d'acord enunciada, 
explicant que es tracta de l'aprovació definitiva atès que no s’han presentat al·legacions 
ni recursos durant el termini d'exposició pública. 

 
• El regidor Sr. Maimí, en representació del grup municipal de CiU, diu que 

l’emissora va néixer l'any 1979, va ser després un organisme autònom i ara és un 
moment en què la seva forma de gestió es modifica; es creu que per millorar. 

 
El seu grup, diu, va ser crític amb la dissolució de l'organisme autònom, perquè 

durant aquest temps es va crear un buit jurídic. Malgrat no estar d'acord amb la forma 
en què es va iniciar, sí que han intervingut i han col·laborat en la creació d'aquesta 
nova forma de gestió, tot i que ells eren partidaris de seguir amb l'anterior. 

 
Accepten, doncs, aquesta nova forma com a mecanisme de gestió i esperen que 

doni més agilitat al seu funcionament, per la qual cosa hi votaran a favor.  
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• L'alcalde diu que no hi ha hagut cap buit jurídic, al contrari, ja que les 

decisions durant aquest temps s'han pres de forma directa, mentre que quan era en 
forma d'organisme autònom, aquest en realitat no actuava com a tal. Assenyala que 
amb aquesta nova forma de gestió es tanca una etapa però encara hi ha reptes 
importants. 

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’acorda per unanimitat: 
 
PRIMER.- Establir la gestió directa, mitjançant una entitat pública empresarial, 

del servei públic municipal Ràdio Arenys. 
 
SEGON.- Aprovar el projecte d'establiment del servei públic local Ràdio Arenys, 

el pressupost financer i el pla de posada en marxa, els estatuts de l’EPE Ràdio Arenys i 
el Reglament de règim interior. 

 
TERCER.- Que la prestació del servei públic local Ràdio Arenys, tingui l’inici a 

partir de la data 1 de maig de 2009. 
 
 
5.- APROVACIÓ DEL PLA D'ACCIÓ CULTURAL ARENYS DE MAR.- La tinent 

d'alcalde Sra. Roig explica que el Pla d'acció cultural (PAC) és un full de ruta per a les 
actuacions culturals, que s'elabora a partir d'una anàlisi, es fa la diagnosi i amb aquesta 
es formulen unes estratègies d'actuació. 

 
Aquesta eina s’ha elaborat amb el consens i la participació de la gent d'Arenys. 
 
• A continuació el regidor Sr. Blanchar manifesta literalment el que segueix, 

que demana que consti en acta: “El document que es porta per a l’aprovació consisteix 
en l’aplicació de la metodologia de l’agenda 21 per al desenvolupament de la cultura 
d’aquells municipis que així ho hagin decidit. Des del nostre grup municipal entenem 
que aquest Pla no és en si mateix una anàlisi de la situació per poder afirmar que 
aquesta es l’estratègia correcta. 

 
Les anàlisis que es fan de la població i del territori en aquest Pla les veiem 

correctes, pel que fa a com s’han estructurat les dades i com s’han presentat, però des 
del nostre punt de vista, serveixen més per  explicar altres connotacions de l’actualitat, 
com les distribucions d’edat per franges, l’envelliment de la població, la immigració, 
etc., totes elles lligades a l’economia, que no pas per determinar quin és el “consum” de 
cultura que es fa i quin és el “consum” de cultura que Arenys de Mar voldria fer. 

 
Dels tres pilars sobre els quals se sustenta el document, el consens, la 

participació ciutadana i el compromís de situar la cultura en el centre de la estratègia 
local, pensem que aquest Pla passa molt lleugerament per sobre dels dos primers i, en 
canvi, realitza un estudi prou en profunditat del tercer capítol; és a dir, del compromís 
de situar la cultura en el centre de la estratègia local. 
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Trobem molt encertat demanar que aquest full de ruta sigui seguit per tots els 

governs municipals, sense tenir en compte legislatures ni partits, si volem realment que 
arribi a bon port, però per això és necessari que la seva aprovació sigui definitiva i 
creiem que tot i haver pogut participar en reunions i debats i de tenir el document a les 
nostres mans des de fa dies, potser manca temps per tal de poder aconseguir aquest 
objectiu.  

 
També trobem molt correcte que el document assenyali que un excés de Plans 

de mandat i Processos participatius pot ser més contraproduent que un altra cosa i fer 
caure la població en l’avorriment i la saturació. 

 
Pel que fa al tercer pilar, com hem dit, s’ha fet una bona anàlisi de tot el seguit 

de recursos culturals que té la vila, des dels equipaments municipals fins a les 
associacions, passant per les entitats culturals i l’estudi del patrimoni, tot i que pensem 
que passa molt per sobre de la iniciativa empresarial en termes de cultura. 

 
Cal tenir present que si només destinéssim el 20% del pressupost de l’Àrea de 

Cultura a lligar-lo amb accions de promoció local vinculades a la mateixa cultura, 
doblaríem el pressupost que té actualment aquesta Regidoria de Promoció Local i 
donaríem un necessari impuls a l’economia local. 

 
Dir que els 8.743 usuaris que va tenir el teatre el 2007 és una xifra important, 

però que pot créixer considerablement, pensem que és com no dir res. Creiem que 
aquest pla hauria de fer referència al nombre de funcions, per tipus i assistència en 
cada tipus, i quantificar el creixement previst en base a una ocupació mínima 
necessària, o en base a un potencial existent, a convenis amb entitats privades, etc. 

 
També es parla molt del gran potencial artístic que té la vila en nombre de 

particulars i entitats creadores, però no se’n dóna cap nombre,  i així es difícil fer-se 
una idea exacta de la situació. 

 
Per altra banda, el document se centra en el desenvolupament de la cultura 

artística (museus, teatre, música, dansa, literatura...) i tradicional i/o popular  (festes 
majors, fires...), però hi trobem a faltar un major desenvolupament d’un capítol lligat a la 
cultura científica. 

 
El capítol referent al territori i la població, fa referència a l’elevat percentatge de 

població amb titulacions mitjanes o superiors, sense parlar de les especialitats, però de 
ben segur que molts d’ells  són de l’àmbit de la ciència o de les noves tecnologies, i 
aquests també tenen la seva manera d’expressar la seva creativitat i consegüentment 
la cultura. 

 
Un altre punt a destacar és la necessitat imperiosa de tenir, si volem tirar 

endavant aquest projecte, algunes coses clares. 
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- Que “amb els de sempre” no n’hi prou per mantenir la tradició cultural (de 
qualsevol tipus), a Arenys de Mar. Que és imperatiu fer despertar l’interès de les noves 
generacions i dels nouvinguts, i d’aquells que, sense ser tan nous, mai no hi han tingut 
interès. 

- És absolutament necessari que tinguem clar que això, sols, no ho podem 
fer. No podem pensar que tota l’oferta cultural d’Arenys, l’hem de “consumir” els 
d’Arenys, perquè no arribarem enlloc. Necessitem exportar molt més la cultura i 
importar el públic.  De la mateixa manera que no podem menystenir aquells d’aquí que 
prefereixen “consumir” la cultura de fora d’Arenys. 

 
En aquest sentit  trobem a faltar una enquesta a la població per saber la seva 

opinió sobre tot això abans de validar aquest Pla. Des del VIA pensem que la jornada 
de participació que va tenir lloc al Calisay feta majoritàriament per gent compromesa 
amb la cultura és un bon punt de partida, però caldria completar-ho més per saber què 
li manca a l’oferta cultural arenyenca per ser més interessant.  

 
Hem de tenir present que desenvolupar aquest Pla proposat costa molts diners. 

El document, ja parla del fet que el pressupost actual (6% del total municipal) és 
insuficient per dur-ho a terme. No oblidem que moltes de les conclusions d’aquest 
estudi tenen relació directa amb el Pla d’equipaments recentment presentat i que es 
troba en fase de discussió política, del qual el grup municipal del VIA ja ha transmès 
algunes esmenes referents al cost d’alguns projectes. 

 
Finalment, comentar que en termes generals trobem encertat desenvolupar 

aquest projecte, amb els matisos indicats, però considerem que situar la cultura en el 
centre de l’estratègia de la política del desenvolupament de la vila serà un gran error si 
no va acompanyada d’un bon pla de desenvolupament econòmic i d’un bon pla 
urbanístic i de mobilitat i aquest enllaç no el sabem veure.  

 
Pensem que el desenvolupament de la cultura només es pot fer a partir d’una 

bona base econòmica (social i administrativa) que porta implícit un millor benestar de la 
població, i que per poder fer arribar la cultura i els esdeveniments culturals a la 
població, aquests han de tenir lloc en edificis i/o instal·lacions adequades, han de 
permetre el correcte accés de tothom i tothom s’hi ha de veure implicat.  

 
Si concentrem la cultura en una àrea de la població (el document torna a parlar 

de la Riera), segurament no aconseguirem la implicació de més gent, i això és 
especialment important ara que estem desenvolupant un nou barri (Bareu-Paraiso), 
amb el consegüent augment de població. Si no fem que aquesta població s’impliqui en 
la cultura els percentatges disminuiran i no haurem avançat en res. 

 
Som conscients que aquest Pla ha estat treballat i elaborat principalment per 

convilatans i convilatanes i que els polítics hem deixat fer. Però deixar fer no vol dir no 
poder complementar i millorar el document. 

 



 
  
 
 
  

6

Per tot això, des del grup municipal del VIA ens és impossible, i ho lamentem 
profundament, poder votar favorablement a aquesta proposta. I si la principal voluntat 
del Govern i la seva regidora és el consens unànime per tal de tenir-ne garantit el 
desenvolupament més enllà d’aquesta legislatura i següents,  els demanem que retirin 
aquest punt de l’ordre del dia i continuem parlant i discutint-ho per tal d’aconseguir allò 
que es diu en el mateix Pla d’acció cultural: una unanimitat total. 

 
En el cas contrari, el VIA s’abstindrà en aquest punt.” 
 
La regidora Sra. Zaragoza en representació del grup municipal del PP, diu que 

aquest PAC que es presenta es un text molt elaborat i que la col·laboració ha estat més 
dels ciutadans que política. El seu fonament principal es troba en l'agenda 21. Trobem 
que és un bon PAC i lamentem la situació actual de crisi que comporta que es pugui 
destinar poc pressupost a la seva execució. 

 
El regidor Sr. Fors en representació del grup municipal de CiU, diu que aquest 

PAC es va començar a iniciar en la legislatura de govern de CiU com a eina molt 
important d'actuació. El PAC és el resultat d'un pla de gran participació, per tant és un 
gran èxit. Si bé és cert que moltes actuacions no es podran dur a terme per la situació 
de crisi, és un bon fonament de punt de partida i feliciten, diu, pel resultat obtingut. 

 
La tinent d'alcalde Sra. Roig assenyala que no està d'acord amb les crítiques del 

VIA al Pla, ja que s’ha tingut en compte tot el que ha estat possible i s’ha convidat a 
participar en la seva elaboració un ventall molt ampli d'entitats i grups. Convida el VIA a 
participar-hi atès que es tracta d'un Pla que compta amb l‘aprovació de tots els que hi 
han intervingut i que, a més, es pren com a mostra en altres municipis. 

 
El regidor Sr. Blanchar en representació del grup municipal de VIA diu que 

consideren que s’ha fet una bona feina i un bon Pla, però podria ser millor. Per aquest 
motiu no hi estan en contra però s’abstindran en la seva aprovació. 

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’acorda per quinze vots a favor, 

corresponents als grups municipals del PSC, ERC, ICV, CiU i PP, i una abstenció, 
corresponent al grup municipal de ViA: 

 
Aprovar el Pla d'acció cultural d'Arenys de Mar i acceptar les estratègies, els 

objectius i les accions que aquest document planteja com a objectius a perseguir en la 
política cultural de la corporació. 

 
6.- APROVACIÓ DEL MAPA D'INSTAL·LACIONS I EQUIPAMENTS 

ESPORTIUS D'ARENYS DE MAR.- La regidora Sra. Estrada dona compte de 
l'assumpte i diu que es tracta d'un document que s’havia iniciat en la legislació anterior i 
que en aquesta s’ha continuat. Es tracta d'un document que tracta de determinar quins 
són els dèficits en instal·lacions esportives a Arenys de Mar. 
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• A continuació el regidor Sr. Blanchar manifesta literalment el que segueix, 
que demana que consti en acta: “Des del nostre grup municipal agraïm a la regidora 
d’Esports la seva disponibilitat i l’oferiment de treballar aquest mapa d’instal·lacions 
esportives del municipi. De totes maneres hem quedat perplexos quan ens hem posat a 
analitzar-ne el contingut. 

 
Des del nostre grup municipal pensem que aquest treball hauria estat molt millor 

incorporar-lo al Pla d’Equipaments que se’ns va fer a mans. 
 
Podem trobar correcta i encertada la voluntat del govern de fer una sèrie 

d’actuacions en alguns equipaments esportius, però no entenem què tenen a veure 
aquestes actuacions, com poden ser reparar les filtracions i humitats, millorar la coberta 
i construir WC públics en el pavelló simple poliesportiu, amb el mapa d’instal·lacions 
esportives municipals. És més, creiem que els pavellons tenen greus problemes de 
confort o climatització i aprofitant aquest punt els diríem que necessitem com el pa que 
mengem una ventilació estàtica o dinàmica a les cobertes, com també una climatització 
per evitar refredats a l’hivern i fogots a l’estiu. I d’això, no se’n parla. 

 
Dit això compartim, com suposo que comparteixen tots els grups municipals, 

l’opinió que cal aprofitar el desenvolupament urbanístic a la zona de can Salines, 
Bareu, Tronqueda, just per sobre del barri nou que es troba en plena construcció, per 
poder-hi ubicar un nou i gran espai de més de 15.000 m2 com a zona esportiva 
municipal per a la zona de Llevant del nostre terme municipal. 

 
Malgrat tot això, no ens creiem, i pensem que vostè no té present, o no li han dit 

els entesos, que aquest espai molt difícilment podrà ser una realitat ni tan sols a finals 
de la propera legislatura. 

 
Aquest nou i futur sector, atesa la situació de crisi econòmica i paràlisi del sector 

de la construcció, que va per llarg, ho té molt complicat per tal de ser una realitat el 
2015, només per tenir un pavelló. I jo li diria que durant els propers deu anys no ho 
veurem. Però tant de bo m’equivoqui, o no, d’acord amb el creixement del nombre 
d’habitants, que això podrà afectar Arenys de Mar. 

 
Dir que es pretén potenciar l’ús de les escoles com a espais d’ús lliure en horaris 

no lectius entenem que no és motiu de posar-ho o treure-ho d’un mapa d’instal·lacions 
esportives. Dir que es pretén potenciar el carril bici està bé, però no ho veiem com a 
una instal·lació esportiva, sinó com un element de mobilitat urbana i de lleure. 

 
Adquirir terrenys per a esports de raqueta d’ús lliure pot semblar molt adequat, 

però quan llegeixes el document veus que només es pretén adquirir el frontó que hi ha 
a sota de la pista de skating a l’actual finca de l’Stella Maris, per la qual cosa acabes 
perdent, amb perdó, la trempera. 

 
Aplaudim les actuacions a realitzar a la franja marítima com pot ser la base 

nàutica o el nou circuit esportiu de fúting a la platja del Cavaió, com ja té fet Canet de 
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Mar, però  lamentem que es pretengui marcar recorreguts i senders pels rials d’Arenys, 
perquè això vol dir que aquells recorreguts marcats durant la legislatura 95-99 han estat 
oblidats i abandonats, tot i que encara n’aguanta algun de dret. 

 
Miri, senyora Estrada, això és portar temes per a l’aprovació perquè sí, sense 

cap necessitat de res, atès que el tema de les reformes i millores de les instal·lacions 
esportives actuals no ha de formar part de res més que de l’obligació d’un bon govern 
municipal de fer-ho. La previsió d’un futur espai de 15.000 m2 a la nova zona de 
creixement a Llevant de la vila ja la fa el futur Pla general d’urbanisme, la creació d’una 
Base Nàutica també queda prevista en el Pla especial del Port i les actuacions de 
circuits, recorreguts, camins de passejades, etc. també tornen a ser una actuació que 
ha de fer un bon govern si la ciutadania ho demana i si la situació ho permet. Tot això 
ens porta a pensar, a mi i a la resta de companys del VIA, que es torna a portar una 
cosa a aprovació per dir que s’ha aprovat alguna cosa. 

 
Per finalitzar, el VIA no li pot aprovar una cosa que tot i que és evident quant a 

contingut, ja està inclosa en altres plans, estudis, projectes, etc. 
 
I si volen fer actuacions concretes, faci-ho i deixi’s d’estudis d’aquests tipus, 

perquè estan destinats a guardar-se en un calaix a partir de demà mateix i a vostè li 
han fet perdre un bon temps de dedicació a altres coses més productives i que des del 
nostre punt de vista ens convenen més. 

 
Dit això, el VIA no pot fer res més que votar-hi en contra.” 
 
• A continuació la regidora Sra. Zaragoza manifesta literalment el que 

segueix, que demana que consti en acta: Des del PPC no podem donar suport a aquest 
Mapa d’instal·lacions i equipaments esportius per la seva inoperància i irrealitat. 

    
Entenem que sobre el paper s’aguanta tot, però també sabem que la realitat és 

una altra de ben diferent. 
 
Jo no dic que no sigui un projecte ambiciós, que ho es –i això està bé– però el 

que no és, és viable. 
 
En primer lloc perquè algunes de les propostes que s’esmenten en el projecte, 

vulneren projectes ja existents (per exemple el tractament del carril bici ve definit en el 
Projecte d’ordenació de la Riera de Batlle i Roig. No té en compte el Pla especial del 
Port pel que fa als equipaments nàutics o els passeigs marítims futurs de Caldes i 
Canet de Mar. 

 
Per una altra banda, es planteja la realització dels nous equipaments i 

l’adequació dels existents, bàsicament amb el finançament municipal, amb “possibles” 
que no “certes” subvencions del Consell Català de l’Esport. No es planteja la possible 
mancomunitat amb pobles veïns, ni subvencions supramunicipals d’àmbit estatal o 
europeu. 
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No s’incideix gairebé gens en la possibilitat de considerar la figura de la 

concessió administrativa que permet als municipis dotar-se dels serveis que necessiten 
sufragats i gestionats per tercers, i no ofegar així l’economia municipal. 

 
   Curiosament en aquest estudi es pretén traslladar la Regidoria d’Esports al 

costat dels pavellons existents, la qual cosa ens sembla bé i el més lògic. Però el que 
resulta, i així ho ha manifestat el Govern en la reunió d’equipaments, és que el que es 
pretén es traslladar l’Ajuntament al Xifré i al Xifré ubicar-hi totes les Regidories. A qui 
hem de fer cas? Pretenen duplicar espais?. 

 
I més podríem dir d’aquest document, però el temps urgeix. Repeteixo, aquest 

projecte és molt bonic sobre el paper però no s’ajusta a la realitat municipal. Dur-lo a 
terme, entre d’altres coses,  suposaria en primer lloc hipotecar econòmicament el 
municipi durant almenys dues legislatures, la qual cosa no pot ser, i en segon lloc, 
modificar substancialment projectes que ja estan aprovats i tan sols pendents de 
realització, la qual cosa resultaria un retrocés i no un avenç, que en definitiva és el que 
ha de ser. 

 
   Per tot el que he exposat, el PPC votarà en CONTRA de la proposta. 
  
• El regidor Sr. Fors, en representació del grup municipal de CiU, diu que la 

seva posició es justifica per haver parlat amb gent del món de l'esport. Es tracta d'un 
bon document, tot i que millorable. És molt necessària aquesta segona zona esportiva 
amb un nou pavelló, també el nou mòdul d'atletisme; a la zona de lleure, segurament hi 
ha coses que modificarien, com per exemple el nombre de taules de ping-pong, o 
algunes mancances. 

 
La regidora Sra. Estrada diu que agraeix la col·laboració a CiU i la seva 

assistència a les reunions de treball.  
 
 Al regidor Sr. Blanchar  li diu que no únicament es tracta d'usos exclusius, ja 

que per exemple els rials s’aprofiten com a zones de jogging i esport de toma mena. 
 
També diu que aquest Pla permet optar a subvencions que no es poden obtenir 

si no es té aquest Pla. 
 
A la regidora Sra. Zaragoza li contesta que almenys es tracta d'una previsió i que 

no creu que sigui irreal; si bé és cert que no preveu el finançament supramunicipal, això 
no significa que l'exclogui. 

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’acorda per catorze vots a favor, 

corresponents als grups municipals del PSC, ERC, ICV, i CiU, i dues en contra, 
corresponents als grups municipals de PP  i ViA: 
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Aprovar el Mapa d’instal·lacions i equipaments esportius d’Arenys de Mar, 
acceptant les propostes d’actuació que aquest document planteja. 

 
 
7.- MODIFICACIÓ DE LA PERIODICITAT DE SESSIONS.- L’alcalde dóna 

compte de la següent proposta d’acord, dictaminada favorablement per la Comissió 
informativa de règim interior. No es promou debat. 

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’acorda per unanimitat: 
 
Modificar i deixar sense efecte l'acord citat de data 25 de juliol de 2007, fixant la 

següent periodicitat en les sessions: 
 

- El Ple de l'Ajuntament celebrarà sessió ordinària el quart dimecres de 
cada mes, a les 19.00 hores. 

 
- Les sessions ordinàries de les Comissions informatives se celebraran el 

tercer dimecres de cada mes. 
 
8.- PRECS I PREGUNTES.- A) PRECS.- a) El grup municipal de PP formula els 

següents: 
 
1.- Demanem al Govern que reconsideri el plantejament  de la zona 

d’aparcament del complex esportiu Fondo de les Creus a causa que l’actual no és 
viable, almenys per als caps de setmana. Al PPC ens han arribat queixes respecte a 
l’horari per part dels esportistes. El temps màxim d’aparcament és considerablement 
inferior al temps que aquests  necessiten, principalment el cap de setmana,  tenint en 
compte la durada dels partits i el temps que necessiten abans i després. 
  

• L'alcalde diu que s’ha acordat que els períodes siguin de 4 hores. 
 
2.- Les noticies econòmiques dels darrers mesos fan especial incidència  a la 

progressiva llista d’impagats, sobretot respecte de les quotes hipotecàries de les 
famílies. És evident que les economies domèstiques estan fortament tocades per la 
crisi. Demanem al Govern que, juntament amb els serveis econòmics de la casa, 
estudii la possibilitat de reduccions a aquells impostos i taxes municipals que afecten 
directament les economies familiars. Som conscients que el que demanem és molt 
difícil a causa que els ingressos municipals també es veuen fortament afectats per la 
crisi, però entenem que en moments  “molt difícils” com són aquests, la prioritat del 
consistori és intentar donar suport a les famílies i aquesta seria una bona manera de 
fer-ho. 

 
• L'alcalde diu que és difícil també per la seva legalitat. Els períodes 

d'acreditament són establerts per la normativa. La situació econòmica preocupa a 
tothom i s’han plantejat una sèrie de mesures a consensuar amb tots els grups per al 
pressupost de 2010. 
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3.- Hem notat que darrerament la jardineria de la vila està força deixada. 

Demanaríem que des de l’àrea pertinent se’n tingués més cura.  
  

• L'alcalde diu que properament és previst replantar algunes zones. 
 
B) PREGUNTES.- a) El grup municipal de ViA formula les següents: 
 
1.- És sabut per tots que les obres de canalització de Pau Costa, al rial del Bareu 

es van aturar entre els mesos d’octubre i novembre de 2007. 
 
Des d’aleshores els senyals provisionals de prohibit aparcar als carrers 

Arquitecte Gaudí i Plana del Paraiso continuen allà, sense en principi una causa 
aparent, ja que les obres del rial Pau Costa no se sap quan es reprendran, i suposem 
que les principals obres que es feien al Bareu-Paraiso que havien de durar 11 dies, 
després de quasi 20 mesos, també es deuen haver acabat. 

 
a.- Per què no es treuen aquests senyals, o almenys s’oculten per evitar 

confusions? 
b.- Per què encara està prohibit aparcar als esmentats carrers? 
c.- Si és així, no creu el Govern municipal que els veïns, després de poder-hi 

aparcar des de sempre, es mereixen alguna explicació? 
d.- Ha fet el Govern Municipal alguna gestió per facilitar zones d’aparcament 

alternatives als veïns afectats? Quines? 
e.- De resultes de la prohibició d’aparcament, la via està més lliure i, per tant, la 

velocitat mitjana dels vehicles que hi circulen s’ha elevat considerablement. Ateses les 
petites dimensions de les voreres i el fet que per als veïns de la zona no hi ha ruta 
alternativa si volen arribar a la Riera, ha pensat el Govern Municipal d’aplicar mesures 
per fer disminuir la velocitat dels vehicles en aquella zona? Quines? 

 
• El tinent d'alcalde Sr. Pera diu que no només era per les obres, les 

voreres són molt estretes i els vehicles aparcats dificultaven la circulació, per aquests 
motius, i fins que es procedeixi a reurbanitzar la zona, s’ha cregut convenient deixar-hi 
les prohibicions. També és previst implantar un sistema per reduir la velocitat. 

 
2.- Es discuteix molt de l'estat dels carrers, de les obres de canalització mal 

executades, de fiances no descomptades a les empreses constructores, però hi ha un 
carrer del nucli Urbà d'Arenys, com és el carrer de l’Escola d’Avicultura, que encara no 
està ni asfaltat. Quan té previst el Govern municipal urbanitzar aquest carrer en el qual 
es troba una institució de tanta rellevància com la mateixa Escola d’Avicultura? 

 
• L'alcalde diu que aquesta zona forma part d'un PAU. Quan es 

desenvolupi, tota la zona s’urbanitzarà. 
 
3.- Ens podria dir el Govern municipal en quin estat es troben les obres 

d’urbanització del sector Bareu Paraiso o Balcó del Maresme i quines són les obres i 
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instal·lacions pendents de realitzar en el dia d’avui? És cert que l’Ajuntament donarà el 
certificat de primera ocupació dels edificis de Sinera Groga i Sinera Verda sense el total 
acabament de totes les obres d’urbanització de tot el sector? És conscient l’Ajuntament 
que si l’empresa constructora fes fallida i la urbanització no està del tot finalitzada però 
si recepcionada parcial o totalment els costos de d’acabament de les obres 
d’urbanització anirien a càrrec de l’Ajuntament?  

 
• L'alcalde diu que avança una resposta a l'espera que el regidor de l'àrea, 

avui absent, pugui contestar amb més detall. Es van detectar mancances que s’han de 
reparar, per aquest motiu és previst fer una recepció parcial i es demanarà la primera 
ocupació únicament dels carrers que ja estan urbanitzats. Per assegurar-ne el 
compliment l'Ajuntament demanarà una fiança. 

 
b) El grup municipal del PP formula les següents: 
 
1.- Hem pogut observar que a les instal·lacions de Radio Arenys s’han fet obres 

menors. Ens podria dir el regidor de Comunicació o el de la macroàrea d’Urbanisme si 
aquestes tenen la supervisió i el vistiplau dels Serveis Tècnics municipals? 

 
• El tinent d'alcalde Sr. Pera diu que s’han fet sota la tutela dels Serveis 

Tècnics municipals. 
 
2.- Ens podria dir el Govern si l’empresa “presumpta propietària” de les Clarisses 

ha elevat a públic el contracte de compra-venda del convent? 
 

• L'alcalde diu que la situació és la mateixa. 
 
3.- Ens podria dir el Govern com està l’assumpte del Projecte del Maricel amb 

Urbanisme de la Generalitat?. 
 
• L'alcalde diu que es va enviar a la Generalitat al mes de gener i ho duran 

a aprovació al mes d'abril. 
 
4.- Per a quan hi ha pensat dur a terme els Projectes urbanístics finançats amb 

el Fons Estatal d’Inversió Local? 
 
• L'alcalde diu que divendres s’adjudicarà definitivament i s’iniciarà 

l'execució de les obres a finals d'abril. 
 
5.- Obert el període de preinscripció escolar, ens podria dir la regidora 

d’Ensenyament si en data d’avui –tot i que la data límit és el 3 d’abril– es preveu o no si 
es podrà donar resposta a la totalitat de la demanda?  

 
• La regidora Sra. Balliu diu que encara no se sap. 
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6.- Quines inversions té previst fer, la macroàrea d’Urbanisme, a les platges 
d’Arenys aquest any? 

 
• L'alcalde diu que hi ha inversions en esports i camps de vòlei, completar 

passeres, illes de recollida selectiva, arranjaments del final dels rials del Bareu i de la 
Serp, més la pista condicionada per facilitar l'accés d'ambulàncies. 

 
c) El grup municipal de CiU formula les següents: 
 
1.- Quines gestions ha fet el govern municipal per tal d'aconseguir un alberg a 

Arenys que tan bé aniria per dinamitzar la situació econòmica de la nostra vila. 
 
• El tinent d'alcalde Sr. Soler diu que un alberg no es pot gestionar de forma 

directa. S’han posat en contacte amb la Generalitat. I no en tenen cap resposta 
definitiva. Tot i que els han dit que un nou alberg no encaixa en la seva estratègia 
actual, s'han compromès a fer una visita al municipi i estudiar-ho. 

 
2.- Quins criteris s’han seguit per adjudicar un quiosc a Sant Elm. 
 
• El tinent d'alcalde Sr. Soler diu que es tracta d'una autorització provisional, 

no d'una concessió. Es tracta de satisfer unes necessitats de veïnat, així com de no 
posar obstacles a les iniciatives emprenedores. Segons el calendari de les obres de 
rehabilitació, si funciona s’estudiarà el seu establiment amb un caràcter més definitiu. 

 
3.- Quina regidoria farà el seguiment de la contractació de personal que ha de 

treballar en les obres adjudicades amb els diners del govern central i que han 
d'alleugerir a bossa d'aturats arenyencs. 

 
• El tinent d'alcalde Sr. Soler diu que les empreses adquireixen el 

compromís de contractar personal en atur, no es pot imposar que siguin aturats 
d'Arenys. 

 
Des de la Regidoria s’ha ofert el servei de la borsa de treball a totes les 

empreses que s’hi van presentar. Adjudicats els contractes, se’ls va tornar a oferir els 
serveis i dues de les empreses adjudicatàries s’hi han mostrat interessades, però al 
final seran les empreses les qui decidiran on contractar. 

 
9.- COMUNICACIONS.- L’alcalde dóna compte de les  Resolucions de l’Alcaldia 

adoptades entre les dates 23 de febrer a 20 de març de 2009. 
 
I, atès que no hi havia més punts assenyalats en l’ordre del dia, el president 

aixeca la sessió a les 21.00 h. Del que s’hi ha tractat s’estén aquesta acta autoritzada 
per mi, el secretari, que en dono fe. 

 
ARENYS DE MAR,  26 de març de 2009 

LA SECRETÀRIA ACCICENTAL DE L’AJUNTAMENT, 
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